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Dagsorden: 
Punkt 1. Valg af dirigent. 
Punkt 1a. Valg af stemmeudvalg 
Punkt 2. Bestyrelsens beretning 
Punkt 2a. Aktivitetsudvalget beretning 
Punkt 3. Regnskaber 
Punkt 4. Indkomne forslag 
Punkt 5. Fastsættelse af kontingent 
Punkt 6. Valg af formand  

På valg er: Formand Jens Arne Petersen genopstiller 
Punkt 6a. Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer  

På valg er: Bodil Skov genopstiller 
Alice Jensen genopstiller 
Alice Sørensen genopstiller ikke. 

Punkt 6b. Valg af 2 suppleanter  
Punkt 7. Valg af 1 revisor 

På valg er: Hans Erik Olsen genopstiller 
Punkt 7a. Valg af 1 revisorsuppleant 
Punkt 8. Valg af 2 medlem til aktivitetsudvalget  

På valg er: Ditte Thinggaard genopstiller 
 Nyvalg 

Punkt 8a. Valg af 1 suppleant til aktivitetsudvalget.  
 Nyvalg 

Punkt 9. Eventuelt. 
 
Ifølge vedtægt skal forslag til nyvalg af formand/kasserer være skriftlig. 
 
Gyldigt medlemskort forevises ved indgangen. 
 
Indkomne forslag, skal være bestyrelsen i hænde,  
senest den 12. marts 2025 kl. 1200. 
Med venlig hilsen 
Bestyrelsen. 
 
  



 

 

Forslag til Skibhuscentrets Generalforsamling 2025 

 

17. februar 2025 Modtage fra Vivi Møller 

Forslag til generalforsamlingen den 19. marts 2025 

Hovedtrappen skal laves om, så det er muligt at brugere af Skibhuscentret sikkert kan 

komme ind med deres rollator, kørestol samt stok. 

Med venlig hilsen 

Vivi Møller 

 

 6. marts 2025 modtaget af Hanne Svendsen. 

Forslag til generalforsamling den 19/3 2025 

1. Der stilles forslag om, at få gardiner/solskærm i orangeriet 

 

2. Der stilles forslag om, at indkøbe parasoller til den store terrasse så man kan sidde 

i skygge. 

 

3. Der stilles forslag om, at få en mere rød tråd i køkkenet, der bliver lavet dejlig 

mad, men det er meget forskelligt hvordan maden bliver lavet fra gang til gang. 

 

4. Der stilles forslag om, der må bestilles mad udefra f.eks. til holdenes afslutninger. 

 

5. Der stilles forslag om, at der bliver lige vilkår når der udlejes borde til julebasaren 

og at der bliver lavet en plan over alle borde med nummer. 

Strikkegruppen 

Hanne Svendsen 

 

11. marts 2025 modtaget af Mette Skovhave. 

Petanque banerne. 

Jeg foreslår renovering af de 2 petanque baner, trærammerne er rådnet flere steder, de 

røde malede mærkninger er næsten forsvundet helt og så er det virkelig tiltrængt med ny 

belægning.   

 

Hilsen fra Mette Skovhave 
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Generalforsamlingsreferat. 
Velkomst af Jens Arne Petersen. Formand.  
Salen og et sidelokale var fuld af medlemmer. I alt 105. 
Mødet startede med at vi mindes de medlemmer der var døde siden sidste generalforsamling. 
Fællessang: Den gamle skærslippers forårssang. Ved klaveret Lis Kaa.  
Dagsorden, regnskab og Forslag fra medlemmer omdelt.  
 
Dagsorden: 
Punkt 1. Jørgen Hansen valgt som dirigent. 
Punkt 1a. Stemmeudvalg: Mette, Jette, lise.  
Punkt 2. Bestyrelsens beretning ved Jens Arne. Godkendt. 
Punkt 2a. Aktivitetsudvalgets beretning ved Ditte. Godkendt. 
Punkt 3. Regnskab   for foreningen ved Elise. Overskud. Regnskab for cafeteriet ved Jens Arne. Overskud.  
 
Punkt 4. 7 forslag var indkommet fra 3 medlemmer: 

1. Ændring af adgang til gården ved trappen. 
Forespørgsel til Odense kommune som ejer Marienlund Hovedgård. Marienlund Hovedgård er fredet. Så 
adgang kan ikke ændres da det er imod byplanlægningen.  
Der er 1 rampe og stort set niveaufri indgang er muligt fra havesiden. 

 
2. Gardiner ønskes til Orangeriet. Der ønskes afstemning af forslagsstiller. 18 stemmer for og 75 imod.   
3. Spørgsmål om parasoller.  De forefindes men skal betjenes om brugerne. 
4. Spørgsmål om antal af rullepølse og oste skiver på det serverede brød. De frivillige gør deres bedste i 

køkkenet.  
5. Mad udefra til holdafslutning. Vi fastholder at mad serveres fra vort køkken. 
6. Borde til julebasaren. De fordeles efter lige vilkår. 

 
Der var en del kritik fra forslagsstiller og en del meningsudvekslinger. Men der var også ros til de frivillige på 
gården. 

7. Petanque banernes vedligeholdelse. Gården skifter kantbrædder og maler røde steger. Og i år kommer 
gården stenmel på. Brugerne skal selv rive og glatte banerne efter brug. 
 

Punkt 5. Kontingent fortsat 300kr. 
Punkt 6. Jens Arne genvalgt.  
Punkt 6 a. Bodil Skov genvalgt. Alice Jensen genvalgt. Margit Frederiksen nyvalgt, da Alice Sørensen ikke 
genopstiller.  
Punkt 6 b. Jørgen og Walter valgt som suppleanter. 
Punkt 7. Hans Erik valgt.  
Punkt 7 a. Kristian valgt.  
Punkt 8. Ditte Thinggaard valgt til aktivitetsudvalget. Bodil Petersen nyvalgt til aktivitetsudvalget.  
Punkt 8 a. Mona valgt som suppleant. 
Punkt 9 Heldagsudflugter ønskes. Forslag ønskes.  
Ønske om budget for foreningen. Dette står der intet om i vedtægterne, at der skal laves.  
Børge Thinggaard: Reklame for Mandeklubben og den nye folder om klubben.   
Vi afsluttede dagen med at synge: Kaj Munks: Den blå anemone. Lis Kaa ved klaveret. 
Og så var der dejlige lagkager fra vores eget køkken. Bagt af Betty.  
Referat ved Inger Merete.  
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Årsberetningen til generalforsamlingen 2025 

 

Endnu et år er gået 

Kære medlemmer 

Så er endnu et år gået her på Skibhuscentret. Endnu et år, hvor vi har fyldt Marienlund Hovedgård med 

aktiviteter, fællesskaber, latter og årets mange traditionsrige fester. Skibhuscentret er en sund og levende forening 

med ca. 400 faste medlemmer og det glæder vi os meget over. 

100 vis liter kaffe er blevet brygget, masser af boller og kage er blevet bagt, 150 honninglas er lavet/solgt og vi 

har afholdt banko 9 gange og syng sammen flere gange i løbet af det sidste år. Ja, Skibhuscentret er et levende hus 

og det er takket være alle jer medlemmer, som bakker op om stedet her og ikke mindst gør brug af det. Tak for 

jeres trofasthed! 

 

Medlemmer og medlemskab af foreningen 

At være medlem her i Skibhuscentret koster et årligt beløb på 300 kr. Det gør det, fordi det koster noget at være 

en forening og at drive stedet her. Vi har en stor dejlig park som skal passes, et køkken der skal drives, løbende 

forbedringer og reparationer der skal foretages og almindelig vedligeholdelse af huset. Dertil ønsker vi at have en 

sund økonomi i foreningen, så vi også har en eksistensberettigelse i morgen, så vi somme tider kan forkæle jer 

medlemmer med noget ekstra. Fx at have mulighed for at invitere et band til vores årlige fødselsdagsfest og give 

tilskud til diverse arrangementer, udflugter mm.  

300 kr. er selvfølgelig en sum penge. Men vi synes også, at det er penge, man som medlem får meget for! For 

som medlem af Skibhuscentret kan du bruge huset så meget du vil. Kun lysten, energien og tiden er en 

begrænsende faktor, for alle de kompetencegivende kurser og meningsfulde aktiviteter, det er muligt for dig at 

deltage i. Vi har rigtig mange kurser og aktiviteter. 

  

Husets mange aktiviteter 

Hver mandag ryddes salen for at gøre plads til Linedanse, Vild Med Dans, Ældresagens gymnastikhold og det 

meget populære og propfyldte hold med Qi Gong. Dertil har vi Yogahold og Cirkeldans, samt utallige gå-hold 

spredt ud over ugens dage.  

For de som gerne vil dygtiggøre sig, kan vi tilbyde Engelsk Undervisning, Computer - IPad Kursus og 

Slægtsforskning for bare at nævne få, foruden vores helt nyoprettede Skriveværksted, som her i januar måned, 

udgav deres første blad med titlen ”Skibhus Tidende”. Denne kan købes her i cafeteriet, for den nette sum af 10 

kr., som er med til at dække tryk omkostningerne.  

Er man en mere kreativ sjæl, kan man give sig i kast med Blomsterbinding, Tegning og Kunstmaling, 

Håndarbejde, Syning, Crepepapir Blomsterklip og Strikkecafe.  

Er det fællesskabet og det sociale aspekt man primært ønsker at dyrke, holder vi månedligt arrangementer såsom 

”Banko”, ”Syng Sammen” og ”Spis Sammen”, foruden de mange dejlige traditionsrige fester og sammenkomster, 

der anlednings vist er spredt ud over året.  

Med over 20 kurser og aktiviteter, vover vi at påstå, at vi har noget for enhver smag, så det er bare at benytte sig 

af det! Og det er I jo meget velkommen til!  

For som medlem af Skibhuscentret må man gerne have en lille ejer fornemmelse af stedet her og ikke mindst føle 

sig som en del af det store fællesskab.  

Det er faktisk meningen med det hele.  

Det er også vigtigt at vi giver plads til hinanden, når så mange mennesker mødes og vi skal deles om lokalerne i 

huset. Det kan ikke undgås at der af og til opstår meningsudvekslinger, men at vi bare skal tage hensyn til 

hinanden.  Det er det daglige personale der anviser plads, det er dem der har overblikket over aktiviteterne i huset. 

Og man skal selvfølgelig altid rydde op efter sig og stille stole og borde på plads. 

 

De frivilliges uundværlige indsats 

Nej, Skibhuscentret ville ikke kunne drives uden jer medlemmer, der trofast melder jer til vores arrangementer og 

kurser og derved giver liv til foreningen. Men foreningen ville til gengæld slet ikke eksistere, hvis ikke det var for 

de mange frivillige, der hver dag møder op, for at tage deres tørn her i huset. Over 50 frivillige har vi her på 

Skibhuscentret og I er alle som én uundværlig, ligesom nye frivillige kræfter altid er velkomne.  

Det er et stort privilegium at vi har så mange frivillige. Det gør det nemt at være formand, med så velsmurt et 

maskineri. Tænk sig fx hvordan borde og stole helt ”af sig selv” forsvinder fra salen mandag morgen og ”helt af 



sig selv” finder tilbage på deres pladser igen tirsdag morgen. Det er værkstedsholdet som har påtaget sig dette 

ansvar og bare sørger for, at det bliver gjort.  

Og tænkt sig, hvor dejligt det er, at der altid er nogen der sørger for at huset her bliver lukket op om morgenen og 

låst igen om eftermiddagen. At der altid står nogen klar i cafeteriet med friskbrygget kaffe på kanden, så gå-

holdet har noget at varme sig på, når de kommer ind fra blæst og kulde. At alle kursushold kan bestille kaffe med 

brød til deres pauser og at der altid dufter så dejligt af hjemmebag.  

Og sikke privilegerede vi er, med alle de frivillige som påtager sig ansvar for de mange udbudte kurser og 

aktiviteter. Det er en drivkraft vi slet ikke kan undvære. Derfor er det også en meget meningsfuld opgave at 

påtage sig som frivillig, og I skal vide, at I gør en bemærkelsesværdig forskel!  

Derfor er det også altid en glæde, at kunne indbyde alle husets frivillige til den årlige frivillig tur, der traditionen 

tro lægger i august måned. I år gik turen til Gavnø Slot ved Karrebæksminde på Sjælland. Her fik vi en guidet tur 

i den flotte park, så den lille slotskirke og sluttede dagen af med en traditionel frokost, på en hyggelig 

landevejskro. Også i december måned havde vi glæden af at kunne indbyde alle huset frivillige, til vores 

traditionsrige julefrokost, med god mad, hyggeligt selskab og uddeling af julegave til alle, bestående af to flasker 

vin.  

Ja, alle frivillige her i huset er vigtige! Hver og én er værdsatte uanset hvilken opgave, den enkelte frivillige har 

taget på sig og lige gyldigt omfanget af denne opgave. TAK, hver især, for jeres indsats.  

 

En særlig indsats 

Med et levende hus, er der altid meget at se til, og november, december måned var ingen undtagelse! Det gav 

særligt travlhed for de frivillige i køkkenet, der med hjemmelavet mad stod for alle julefrokoster, foruden de 

månedlige arrangementer af ”Spis Sammen” og ”Banko”, som også var i kalenderen. For at dét kunne lade sig 

gøre, krævede det en ekstra indsats. Og her var der 3 kvinder, som gjorde sig særlig bemærkelsesværdig, og som 

uden indvendinger stod (og i øvrigt altid står) klar ved en hvilken som helst given lejlighed. Som påtog sig det 

store overblik i køkkenet, mødte ind tidligt om morgenen, for at få fri igen sent om aftenen - flere dage om ugen - 

så husets medlemmer kunne vartes op og få en god oplevelse.  

En sådan indsats tangerer til ikke længere blot at være frivillighed, men ulønnet arbejde! Derfor tillod jeg mig 

som formand at påskønne og anerkende deres ekstraordinære indsats, med en buket blomster og en flaske vin. Jeg 

syntes faktisk ikke, at jeg kunne være andet bekendt.  

 

Bevilling til køkkenmedhjælper 

Ja, der er ofte travlt i køkkenet og cafeteriet. Der skal købes ind, planlægges, bages boller og kage, smøres brød 

og kokkereres varme retter og der skal tages imod bestillinger fra diverse hold og til alverdens arrangementer. Alt 

sammen opgaver, der for nuværende løses af gode og dygtige, ulønnede frivillige.  

På mange måder kan man sige, at cafeteriet er Skibhuscentrets hjerte og naturlige leve-rum. Derfor er det også 

væsentligt, at det er driftssikkert, uden at det tager pusten fra de frivillige, som driver det.  

Efter et bestyrelsesmøde, hvor netop denne snak fyldte, tog vi en samtale med Brian Dybro – Rådmand for 

Ældre- og Handicapforvaltningen. Her blev vi opmuntret til at ansøge kommunen om midler til ansættelse af en 

køkkenleder her til Skibhuscentret. Og i slutningen af året, fik vi således bevilliget 200.000 til dette formål.  

Formålet med ansættelsen af en køkkenleder er at fratage de frivillige noget af det tunge ansvar og 

planlægningsarbejde de står med nu. At én person fremover kommer til at stå med det store overblik, gør det også 

nemmere at tage nye frivillige ind i oplæring i køkkenet. Vi har en stor forhåbning om, at denne investering bliver 

til stor glæde for centeret her. Jeg ved i hvert fald, at det vil være en stor hjælp for den person som sidder på 

formandsposten, også i fremtiden.  

 

Brug af huset 

Som sagt er det dejligt at se, hvordan huset bliver brugt og vi har mange skønne lokaler, som alle tjener hvert 

deres formål. Orangeriet er et populært opholdssted, som flere ytrer ønske om at benytte, forståeligt nok. Her er 

en særlig ro - lyst og venlig! Og så er det hyggeligt, at sidde med en kop kaffe og lidt hjemmebag, mens man 

følger årets gang i parken. Orangeriet er en udestue og ikke en tilbygning, men med en varmeblæser, der holder 

temperaturen på 21 grader, er det også muligt at benytte orangeriet i vinterhalvåret, om end det nogle dage kan 

kræve en ekstra varm trøje eller et sjal. Det er en del af charmen og hyggen. Vi vil derfor gerne bede jer om, ikke 
at pille ved radiatoren derude, da denne kræver fagkundskab. Ligeledes vil vi også bede jer om, ikke at åbne 
vinduerne i orangeriet, da de kan være svære at få lukket igen. Brug i stedet havedøren, hvis I har brug for lidt 
frisk luft. 
 

Fra orangeriet har man også udsyn til vores fitnessområde, der nu har været taget i brug i godt et års tid. Det er 

sjovt at se, så mange forskellige personer i alle aldre benytter sig af det. En ensom løber, et lille træningshold eller 

en hel børnehave. Det sidste er ikke så sjældent et syn, og det er hyggeligt, at få besøg af de små poder her ved 

centeret.  

 

Behovet for et aktivitetscenter her i Skibhuskvarteret – Vi gør en forskel! 

Ja, der er mange der bruger huset og omgivelserne her - også flere foreninger er medlem, eller låner det i ny og 

næ. Som nævnt har blandt andet Ældresagen et gymnastikhold herude og hver sommer og jul, låner også Røde 



Kors vores lokaler til deres arrangementer, bl.a.  besøgsvenner og fortæl for livet. Alt sammen vidner om, at der 

er brug for et aktivitetshus her i Skibhuskvarteret. At det har betydning og at det giver mening, at vi er her.  

Vi gør en forskel for seniorer her i området, som ønsker at holde sig i gang og dygtiggøre sig. Vi gør en forskel, 

ved at få aktivt fællesskab og livskvalitet med mening ind i hverdagen, ved at bekæmpe ensomhed og gøre det 

muligt for den enkelte at holde sig i form, både mentalt og fysisk så længe som muligt. Vi gør en forskel for 

hinanden!  

Vi vil også gerne have eksistensberettigelse til dagen i morgen, og derfor forsøger vi løbende at gøre stedet her 

attraktivt, både for nuværende og fremtidige seniorer. Kom endelig med forslag, hvis I sidder inde med ideer til 

en ny aktivitet eller et spændende forslag til en udflugt. I er altid velkommen. 

Afslutning 

I september havde jeg den glæde og ære at modtage ildsjæleprisen ”Stjernen” fra Odense Kommune til årets 

frivillige gallafest. Det var selvsagt en stor oplevelse for mig, der også har fodret min lyst til at genopstille til 

formandsposten. En sådan pris er en stor anerkendelse at få, men det forpligter også.  

Prisen er også Skibhuscentrets fortjeneste, så derfor står den her ved klaveret, frem for hjemme i vores private 

stue. 

En stor tak skal lyde, for samarbejdet til jer der sidder i bestyrelsen! For afgående Alice Sørensens bidrag og en 

tak til jer andre for lysten til genopstillingen. Derudover ikke mindst en tak til jer medlemmer, for jeres trofasthed 

og tillid til det arbejde vi udfører i bestyrelsen. I kan som altid holde jer opdateret med det, ved at læse referaterne 

fra vores bestyrelsesmøder, som ligger tilgængeligt inde på hjemmesiden.  

Huset er jeres, benyt jer af det. Kom og vær med, deltag i fællesskabet. Det gavner mere end du tror at være 

sammen med andre! 

Og her til slut, skal der blot endnu engang lyde en stor tak til alle jer frivillige, for jeres bidrag, indsats og det 

gode samarbejde.  

Takken får I med et citat af den Canadiske curler Sherry Anderson, som har sagt:  

”Frivillige bliver ikke betalt, ikke fordi de er værdiløse, men fordi de er uvurderlige!” 
TAK 

 
 

 


